

Referat

Lokalbestyrelsesmøde – mandag den 7. marts kl. 9.00 – i køkkenet på Fredenshjem

Deltagere: Bestyrelse og suppleanter

Afbud: DvQ

1.

Velkomst

LJ sørger for lokale – 3 kaffe og 1 te + service – alt som det plejer.

KP klarer det der skal spises

HW medbringer flasker

Beslutning/Kommentarer

Det forløb næsten efter planen - men

2.

Udestående punkter fra referat af møde den 14. februar

Er der nogen der har bemærkninger

Beslutning/Kommentarer

Ingen

3.

Siden sidst

Medlemstallet går støt fremad vi er 924.000 medlemmer – der er ikke opdaterede tal på frivillige siden sidste møde

Beslutning/Kommentarer

OK

Landsbestyrelsen har ikke udsendt ny information siden sidste møde

Beslutning/Kommentarer

OK

MH og FL har været til Strategi/dialogmøde den 21. februar i Fredericia fra kl. 9.30 – til 13.30 incl. frokost

Der var nogle gode indlæg fra vores Landsformand Preben Staun og Bjarne Hastrup vedr. situationen i dag og prognoser for fremtiden.

Bjarnes indlæg ligger på hjemmesiden som Power point – FL foreslår at vi bruger lidt tid på vores møde i april til at gennemgå plancherne.

Beslutning/Kommentarer

MH enig i det er en god ide – vi gør det

Mødet blev i øvrigt debatteret på vores KOU møde den 28. februar – vi var enige om at indlæggen var gode – men at der efterfølgende ikke var tale om dialog – men de samme mennesker der igen og igen fremfører de samme lokale argumenter/holdninger
Vi enedes om at formulere et brev til Direktionen med kopi til Landsbestyrelsen, hvor vi giver udtryk for vores frustration vedr. ovennævnte + manglende tid til egentlig dialog og gruppearbejder – når det er vores fremtidige visioner og strategi der er på bordet
Og når det nu er dialogmøde – så bruge hele dagen, når vi alligevel er kørt til Fredricia
John Iversen laver et oplæg til brevet

Beslutning/Kommentarer

MH enig – JB huskede tilsvarende for år tilbage

Vi skulle på mødet bl.a. give et bud på hvor mange frivillige vi ville være i 2027
Buddene lå fra 18.000 til 25.000 – ud fra forskellige argumenter
Samtidig viste frivilligundersøgelsen et gennemsnitligt timeforbrug på 4,5 timer/ugen
Jeg vil mene vi ligger væsentligt under som gennemsnit for vores frivillige

Beslutning/Kommentarer

FL uddybede årsagen til de forskellige bud – ingen kommentarer

FL har ingen bemærkninger til de i perioden udsendte Nyhedsbreve på Frivilligportalen
Dog er der 9. maj et kursus for nye frivillige, jeg synes vi skal være opmærksomme på til næste møde

Beslutning/Kommentarer

OK

Bernt Jomsdal har sagt OK til at være Distriktets kontaktperson for IT frivillige

Beslutning/Kommentarer

OK

Vi havde som tidligere nævnt et møde i KOU den 28. februar – et godt møde med deltagelse af de lokale kasserere

JEI + FL holder sandsynligvis møde med Ældrerådet den 10. marts

FL holder møde med Gitte Fallentin vedr. Glad Motion den 2. marts – da der er tvivl om hvem der skal gøre hvad for at få lavet et arbejdsgrundlag for aktiviteten og hvordan vi får involveret pårørende – referat fra mødet mundtligt

Beslutning/Kommentarer

Der var en god debat om flere dele af oplægget – som vi skal have med når vi får udspil til kommissoriet

FL har sendt brev til Maiken Friis vedr. Trafikseminar i maj - Vi deltager sammen og vil gerne være medarrangør og lave fællesstand – praktik følger når vi har holdt møde med Maiken

Beslutning/Kommentarer

Taget til efterretning – vi er klogere på vores indsats efter mødet den 16. marts med Maiken

Vi enedes om at indstille FL som ældre repræsentant i Frivilligrådet – når der er valg her til foråret

Beslutning/Kommentarer

OK

Økonomien i KOU er også for god - vi overtag en pose penge og har siden fået 2 §18 donationer på tilsammen ca.70.000 kr. – FL vil på næste møde foreslå at vi flytter pengene ud lokalt, så de ikke er bundet til Glad Motion

Beslutning/Kommentarer

Ingen kommentarer

FL anbefalede at en af de lokale deltagere i KOU var den valgte ældrepolitiske, da det primært er det KOU handler om

Beslutning/Kommentarer

OK

På vores sidste møde blev vi enige om at DvQ skal have en Ældre Sag's telefon – så hun ikke er bundet – FL synes vi skal købe telefonen allerede nu - vi skal være opmærksomme på at nummeret skal kunne viderestilles til andre telefoner mm.

Beslutning/Kommentarer

DvQ og FL går videre med sagen

Skal vi overveje at opdatere vores arbejdsplan for 2022 – der skal måske tilføjes flere ressourcer til nogle af arrangementerne

Kom selv med nogle bud på dem i er tovholdere på

Beslutning/Kommentarer

HW og FL laver en fornyet plan med højere bemanning

4.

Økonomi

Oplæg fra HW

Beslutning/Kommentarer

Ingen kommentarer

5.

Nyt fra bestyrelsen

Meget gerne skriftlige indlæg – det gør det nemmere for sekretæren

Er der nogen som har store ønsker, om andre, færre eller flere opgaver i bestyrelsen
Vi skal jo snart konstituere os.

Beslutning/Kommentarer

Ok som det er

DvQ mangler frivillige til kørsel til arrangementer – hvordan får vi fat i emner

Beslutning/Kommentarer

Akut til Bibliotek og rådhus i Vejen – HW tager Bente Lund med og LJ tager Anne Marie Nielsen – kontakter selv

Vi har vedtaget i år – som vi har gjort i flere år – at tilbyde kørsel til arrangementer på Fredenshjem og Foreningshuset – i princippet til arrangementer inden for bygrænsen – det kan vi ikke bare ændre!

FL forhører på årsmødet om der er nogle der vil påtage sig opgaven

Vi må Alle godt forhøre på vores arrangementer i fremtiden

DvQ forhører ved de personer hun har fået liste på

Hvis det ikke er tilstrækkeligt ,må vi resten af året tilbyde taxa

Så må vi når vi planlægger næste års program finde ud af om servicen skal fortsætte eller nedlægges

DvQ sender opdaterede lister til FL -vedr. arrangementer med tilmelding i 1. halvår + 2 dages tur og evt. andre med god tilmelding

Beslutning/Kommentarer

FL gennemgik de fremsendte lister, med henblik på yderligere PR (annonce, Nyhedsbrev og plakater)

Vil DvQ sætte tlf.nr. på tilmeldingslisterne – så vi kan komme i kontakt med de tilmeldte om nødvendigt – men også for at sikre mod at nogle der ikke husker så godt tilmelder sig flere gange.

KP

Vi er 1213 medlemmer – der er kommet 5 nye siden sidste møde

Vi har fået henvendelse bl.a. fra Hjemmeplejen om nye borgere der ønsker en besøgsven – også fra borgere på Lundtoft – Vi skal prøve at tilgodese alle – men må i hvert tilfælde vurdere behovet op imod vores ressourcer på tidspunktet

Kamma må godt købe frimærker – og give en afskedsbuket til en trofast besøgsven der går på pension

FL efterlyser nye besøgsvenner på årsmødet

MH

Deltaget i vågemøde – vi har 42 vågere – desværre kun 2 i Holsted – Mona tager kontakt til John i Holsted, for at kunne promovere vågetjenesten på deres årsmøde

6.

Samarbejde

Er der nogle indkast

Beslutning/Kommentarer

Det kører simpelthen så godt

7.

Ældrepolitik

Er der nogen der har noget på hjerte

Beslutning/Kommentarer

Vores borgere har ingen problemer – i hvert tilfælde ikke noget vi har hørt om

8.

Evaluering af arrangementer

16. februar – Lille Veum

Aflyst

Beslutning/Kommentarer

20 februar – Stakkels Far

Aflyst

Beslutning/Kommentarer

27. februar – Per Pallesen

Godt besøgt – udsolgt men desværre frafald pga. sygdom og udeblivelse

FL har kontaktet de 3 par som udeblev – og fortalt vi var kede af at de stod i vejen for andre

Beslutning/Kommentarer

9.

Kommende arrangementer

11. marts – årsmøde

Der er pt. 97 tilmeldte – puha. KP og LJ er ikke tilmeldt

Knud Engholm Pedersen har sagt ja til at opstille til bestyrelsen

Frank Mathiesen har sagt ja til at opstille som suppleant

FL tager kontakt til Troels Ballisager (dirigent)

FL tager kontakt til skriftfører

Vi holder hele årsmødet i stuerne

FL er tovholder

Hjælpere – IL, LSA, KM, HW, MH, JB og TB

Klaveret skal flyttes + ekstra borde og stole
FL laver opstillingskitse
Opdækning til smørrebrød, vin/øl/vand + kaffe med sødt
FL har fået dokumentation for lovligheden af årsmødet
Ingen plakater
Intet lokalt Nyhedsbrev

FL har trykt – dagsordener, sang og regnskaber – også enkelte med kommentarer
FL medbringer stemmesedler, kuglepenne
FL aflægger beretning – mangler enkelte godkendelser fra bestyrelsen
HW aflægger regnskab

FL klarer "Årets Frivillige"
JB/FL klarer årsnåle
JB køber blomster til ovennævnte - i alt 8 buketter (gerne i potte)
FL klarer vingaver 3 stk
FL klarer kurv til Ole – for 2 gange

FL bestiller smørrebrød, drikkevarer og sødt til kaffen
KP kontakter Knud om han vil bringe fra SB kl. 15.30
HW har kurven klar – husk te

FL tjekker talepult, sidebord, højtaleranlæg,
FL flip over – med bestyrelsens forslag

Hvad gør vi med konstituering

Beslutning/Kommentarer

VI laver en lynkonstituering

KP og NPP deltager

13. marts – Revysangens Genklang
Tovholder FL reserve for Kamma
Hjælper IL, Tove Kristensen, Erna Pedersen ++
Plakater FL/KM
Annonce LJ
Lokalt nyhedsbrev PW
Beslutning/Kommentarer
PW udsender lokalt Nyhedsbrev i dag mandag

16. marts – Vejen Bibliotek
Tovholder LJ
Skal du have hjælpere
Annonce ?

Plakater FL/KM

Lokalt Nyhedsbrev PW

Beslutning/Kommentarer

FL laver plakater i dag mandag – til KM

PW udsender lokalt nyhedsbrev tirsdag eller onsdag i denne uge

27. marts – Landmand søger kærlighed

Beslutning/ kommentarer

HW er tovholder

Hjælpere – ES, AMM, FM + HE og GE

KEP/FL/PW – lokalt Nyhedsbrev

LJ annonce

FL/KM Plakater

10

Eventuelt

Næste møde

Mandag den 4. april kl 9.00 i Brørup Hallerne – vi slutter med en let frokost